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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                        27. september 2013. a nr 31 

 

Algus kell  13.00 lõpp kell 15.00 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Teet Tomson 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Ave Kusmin, Darja Lehtsalu (saabus kell 13.25), Kaare 

Tammaru, Kalle Teekivi, Teet Tomson, Tõnu Mesila. 

Puudus: Venno Kornak 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Kokkuvõtete tegemine kultuurikomisjoni tööst 

2. Muud küsimused 

 

Päevakorrapunkt 1  

Kokkuvõtete tegemine kultuurikomisjoni tööst 

 

T. Tomson oli ettevalmistanud kokkuvõtliku tabeli kultuurikomisjoni tegevusest käesoleval 

valimisperioodil (okt. 2009-sept. 2013). Kultuurikomisjon kogunes esimesele koosolekule 6. jaanuaril 

2010. Kokku peeti koosolekuid 56 tundi, keskmine koosoleku kestus oli 2 tundi. Pikimad koosolekud olid 

need, mis olid ringsõitudena valla erinevatesse kultuuriasutustesse ning sõit Saue valla kultuurieluga 

tutvumiseks.  

T. Tomson peatus tema meelest olulisematel kultuurikomisjoni otsustel ja tegevustel – näiteks töö 

mittetulundusliku tegevuse toetamise korraga, K. Teekivi ettepanekul toimunud ringsõidud, 

kultuuriasutuse külastatavuse suurendamise küsimused, valla arengusuundade arutelu, raamatukogude töö 

ümberkorraldamine, sihtasutuse Loodna Vabaajakeskuse töö  lõpetamine, kultuurikorralduse 

reorganiseerimise  arutelud ning veelkord töö mittetulundusliku tegevuse toetamise korraga, mille uus 

redaktsioon jäi volikogus vastu võtmata. 

 

Saabus D. Lehtsalu. 

 

Toimus arutelu. 

K. Tammaru avaldas arvamust, et kultuurikomisjoni eesmärk sihtasutuse likvideerimisel ja kultuurielu 

ümberkorraldamisel jäi täies mahus saavutamata. Eesmärk oli süsteemi rohkem ühtlustada ja rahastamine 

viia ühtsetele alustele. Märksõnaks oli „ühtlustamine“, kuid tegelikkuses päädis n n kultuurireform 

sihtasutuse likvideerimisega ja sellele ei järgnenud edasisi samme.  

K. Tammaru: Pean seda poolikuks lahenduseks ning seda eesmärk, mille panime, seda me ei saavutanud. 

T. Tomson arvas, et teiste rahvamajade osas ei olnud lihtsalt aeg veel küps. 

K. Teekivi märkis, et lõppotsuse tegemine oli volikogu kätes. 

 

T. Tomson: Kas midagi on Loodna piirkonnas seoses sihtasutuse likvideerimisega ka paremaks läinud? 

Mis seis on Loodna piirkonna projektidega? Esitamise tähtaeg hakkab kohe-kohe saabuma. Kas sealt 

piirkonnast on projekte? 

T. Mesila: Praeguse seisuga on kokku esitatud alla 20 projekti, kuid neid tuleb üha juurde. Põhiosa tuleb 

kindlasti esmaspäeval. Praegu on Loodna piirkonnast kõige rohkem projekte esitatud. 
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Toimus arutelu. 

K. Tammaru avaldas arvamust, et lisaks ringijuhi palgale, võiks olla rahvamajade eelarvetes mingid 

summad ka ringide tegemiste rahastamiseks.  

T. Mesila märkis, et kunagi olid meil eelarves rahvamajade all seltsitegevuse summad. See, et meil 

sisuliselt mittetulunduslikku tegevust toetati eri ridadelt ja erinevatel alustel, oli  üheks riigikontrolli 

märkuste põhjuseks.  

 

K. Teekivi: Rahajagajatel on oma prioriteedid. Kui tahame, et meie kollektiivid sõidaks ülemaakondlikule 

üritusele, siis selleks antaksegi neile raha. Ei pea kõikidele asjadele ja üritustele raha jagama. Minu 

arvates on see, kuidas me täna (projektipõhiselt) raha jagame, mõistlik.  

K. Tammaru arvas, et tuleks tõsta rahvamajade töötajate endi osatähtsust võimaldamaks  

kultuurikollektiividele vastavalt nende tasemele, vastavalt nende esinemistel käimistele toetust saada.  

T. Tomson: Kas pead silmas seda, et osaliselt see raha, mida praegu jagab kultuurikomisjon, tõsta valla 

rahvamajade käsutusse? 

K. Tammaru: Just seda. 

T. Mesila: Aga mis saab siis kui kollektiiv ei ole rahvamaja juures, vaid on kolmanda sektori all? 

K. Tammaru: Siis ta teeb mittetulundusliku tegevuse toetuse taotluse. 

T. Mesila. See oligi riigikontrolli küsimus, et miks ühed on võrreldes teistega eelistatud seisuses. Miks ei 

või tulla uued tegijad? See oli kriitika üks postulaate. 

Toimus arutelu. 

 

T. Tomson tundis huvi, kuidas läheb raamatukogudel peale koondumist Märjamaa raamatukogu alla. 

A. Kusmin: Tegelikult ei ole asi nii tööle läinud nagu reformi tehes eeldati. On tekkinud arusaamatusi sel 

pinnal, et külaraamatukogud ei ole avatud ühtsetel aegadel ja on probleeme raamatute 

kohaletoimetamisega, sest pole ühtegi päeva, kus kõik raamatukogud oleks ühel ajal avatud.  

T. Tomson ja K. Tammaru arvasid, et see on raamatukogu sisemise töö korralduse küsimus.  

A. Kusmin: Oli kokkulepe, et raamatukogud oleks vähemalt ühel päeval avatud õhtuti vähemalt kella 

seitsmeni. Haimre seda ei ole ja bussiga Märjamaalt töölt tulev inimene sinna ei jõua. Siit ka küsimus, et 

kas meil on mõtet hoida lahti väikseid külaraamatukogusid? See on ressursi raiskamine. Konkreetselt 

Teenuse raamatukogus on päevi, kus seda ei külasta mitte ükski inimene. 

 

A. Kusmin: Valla hallatavates asutuste on väga palju sotsiaalseid töökohti. Meil ei peaks asutustes olema 

nii palju töötajaid. /.../ Saaksime palju rohkem kokku hoida ning saaksime töötajatele inimväärset palka 

maksta.  

Toimus arutelu.  

 

T. Tomson: Kui mõni asutus kohapeal kinni pannakse, siis peab asemele tekkima n n kollase bussi 

võimalus. Inimene peab saama neid teenuseid kasutada, mille kasutamise õigus tal on.  

 

A. Kusmin oli seisukohal, et meie suurim probleem on see, et inimesed ei suhtle omavahel. Selle asemel, 

et asi valla- või külatasandil korda ajada, keerutatakse mingist tühjast asjast teema üles ning  minnakse 

ajakirjandusse, televisiooni.  

 

A. Kusmin: Ettepanek -  kui külarahvas on oma piirkonnast valinud kellegi volikogusse, siis võiks sellel 

kandidaadil olla kord kuus või paar korda kuus, näiteks raamatukogus, n ö kõnetunni aeg, kus kohalikud 

elanikud saaks ta jutule tulla.   

Toimus arutelu. 

 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Muud küsimused 

 

*) K. Tammaru andis teada, et Rapla maakonnas on õpetajad algatanud Tiiu Laurimaa eestvõtmisel ühe 

hariduselualase ajaloolise raamatu väljaandmise. Raamat puudub eeskätt hariduselu arengulist käiku 

eelmisel sajandil. On lühikokkuvõtted koolidest, kuid peamiselt on raamatus kauaaegsete õpetajate, 

koolijuhatajate lood oma tegemistest ja tollasest koolielust. Puudutab ajavahemikku 1970 +/-20 aastat ja 

kuni 90.aastate alguseni.  
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K. Tammaru küsis kultuurikomisjoni arvamust raamatu väljaandmiseks Märjamaa vallast rahalise toetuse 

saamise võimaluste kohta. 

 

Toimus arutelu. 

 

Kultuurikomisjon jõudis arutelu tulemusena seisukohale, et raha saamiseks tuleks esitada 1. oktoobriks 

mittetulundusliku tegevuse toetamise korra alusel taotlus. 

 

 

*) T. Tomson avaldas arvamust, et ka järgmises kultuurikomisjoni koosseisus võiks säilida 

asukohapõhine esindatus, et vox populi jõuaks pärale igast valla piirkonnast. 

 

T. Tomson tänas kultuurikomisjoni liikmeid arvamuste väljaütlemise ja konstruktiivse koostöö eest.  

 

 

 

Teet Tomson                                                                              Janika Liländer 

Koosoleku juhataja                                                                    Protokollija 


